
1 
 

 
 

 
PROTOKÓŁ  Nr XXIV/16 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  28 czerwca  2016 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XXIV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Gajda Wiesława 
2) Jakubowicz Mieczysław 
3) Jung Alina 
4) Krawczyk Ilona 
5) Lesiak Edward 
6) Leszcz Waldemar 
7) Mutwil Artur 
8) Przynoga Franciszek 
9) Słomiński Tomasz 
10) Sygnowski Zygmunt 
11) Mirosław Wdowiak 
12) Żołnowska Maria 

Nieobecni: 
Krystyna Burnat 
Siudy Krystian 
Szymczak Piotr 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
5) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
6) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
7) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
8) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
9) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
10) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
11) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 
12) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 
13) Jolanta Dąbrowska – Dyrektor Gimnazjum w Iłowej 
14) Urszula Pluta – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepanowie 
15) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 
16) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 
17) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
18) Anna Borodij – Kierownik Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w 

Iłowej 
19) Zygmunt Krasuski – Przewodniczący Rady Seniorów 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
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2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Iłowa wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowa za 2015 r. (Druk Nr 70 str 15), 

 sprawozdanie finansowe za 2015 r., 

 sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r., 
2) absolutorium dla Burmistrza Iłowej za 2015 r.  

 zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego, 

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Iłowa za rok 2015, 

 wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Iłowej, 

 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Iłowej dotyczącym udzielenia absolutorium Burmistrzowi, 

 dyskusja, 

 podjęcie uchwały (Druk Nr 70 str 16), 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 

71), 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – referuje Sekretarz Gminy 

(Druk Nr 70 str 1), 

5) uchylająca uchwałę w sprawie powołania młodzieżowej rady gminy – referuje 

Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk Nr 70 str 8), 

6) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej "Centrum 

Usług Wspólnych w Iłowej" oraz nadania jej statutu – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 70 

str 17- 19), 

7) ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej – referuje 

Przewodniczący Komisji Budżetu (Druk Nr 70 str 2-7), 

8) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Iłowa – referuje 

Sekretarz Gminy (Druk Nr 70 str 9-11), 

9) o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielenia stypendiów w 

ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży Gminy 

Iłowa – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 70 str 12-13), 

10) skargi na działalność Burmistrza Iłowej – referuje Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

(Druk Nr 70 str 14). 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 
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7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXIV sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Do przedstawionego porządku obrad Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej zgłosił wniosek o 
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 
organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych w Iłowej” oraz nadania jej statutu, ponieważ na 
posiedzeniach komisji wspólnie uznaliśmy, żeby wykreślić ten punkt z porządku obrad. 

Głosowanie wniosku: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych, 
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 25.05.2016  r. do dnia 28.06.2016 r. : 

 25 maja 2016 Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego wraz z panią Skarbnik 
Ewą Pasternak - Jerz podpisaliśmy umowy na dofinansowanie inwestycji modernizacji ulic 
Pułaskiego, Batorego oraz Placu Wolności w Iłowej. Łączny koszt w przybliżeniu tej 
inwestycji to około 2,5 mln zł, a dofinansowanie to 1 mln 300 tys. zł. Inwestycje 
przewidziane są do realizacji na 2017 rok, 

 14 czerwca wziąłem udział w Radzie Budowy dotyczącej remontu ulicy Żagańskiej.  
Podczas spotkania, w którym wzięli udział przedstawiciele Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
Inspektor Nadzoru Inwestorskiego z ramienia ZDW, przedstawiciele generalnego 
wykonawcy (Skanska S.A.) omawiano postęp prac związanych z realizacją przebudowy 
drogi wojewódzkiej nr 296 (ulicy Żagańskiej w Iłowej). Złożyłem wniosek dotyczący 
możliwości usytuowania nowego przejścia dla pieszych w okolicach marketu Biedronka 
i stacji benzynowej przy ulicy Żagańskiej. Wnioskowałem także o uzupełnienie, w ramach 
realizowanej inwestycji, chodnika przy skrzyżowaniu z ulicą Zaułek Rybacki, ponieważ tam 
w projekcie docelowo miał być zrealizowany chodnik do skrzyżowania z ulicą Sportową po 
drugiej stronie jezdni, około 20 metrowy odcinek tego chodnika nie był w planie do 
realizacji, obecnie Zarząd Dróg Wojewódzkich analizuje możliwość zrealizowania tej małej 
skromnej inwestycji w ramach dużego zamówienia, które realizuje firma Skanska. W czasie 
rozmów poruszono temat wprowadzenia ewentualnego objazdu, który miałby upłynnić ruch 
na modernizowanym odcinku, 

 21 czerwca 2016 r. w Iłowej spotkałem się z przedstawicielem partnerskiej gminy 
Rietschen Ralfem Brehmerem. Podczas wizyty, której celem było wyznaczenie dalszych 
kierunków współpracy omówiliśmy plany rozwoju oraz inwestycji w gminach, 

 01.06. wydano decyzję na lokalizację projektowanej sieci oświetlenia drogowego ul. 
Pałacowej w Iłowej, 

 03.06. zaopiniowano pozytywnie projekt organizacji ruchu na czas robót związanych z 
przebudową przejazdu kolejowo-drogowego w Jankowej Żagańskiej i projekt stałej 
organizacji  ruchu dla tego przejazdu, 

 15.06. zaopiniowano pozytywnie projekt stałej organizacji  ruchu dla projektowanej budowy 
drogi łączącej drogę gminną – dz. nr 341/24 – z drogą wojewódzką nr 296, 

 17.06. otrzymano dokumentację projektową dla zadania pn. „Montaż hydrantu 
przeciwpożarowego przy remizie w Borowem wraz z przebudową odcinka sieci 
wodociągowej, 
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 podpisałem umowy na dofinansowanie zadań z tzw. inicjatywy lokalnej. Trzy umowy 
dotyczą zakupu koszy i stojaków rowerowych na osiedlu Czyżówek i jedna dotyczy 
modernizacji oświetlenia przy ul. Ogrodowej, 

 udzieliłem odpowiedzi na pismo w sprawie wymiany stolarki okiennej w budynku Praktyki 
Lekarskiej w Iłowej przy ul. Kolejowej, 

 udzieliłem odpowiedzi na petycję Rady Rodziców przy Przedszkolu w Iłowej dotyczącą 
budowy nowego budynku przedszkolnego, 

 udzieliłem odpowiedzi dla ZZO Marszów w sprawie ilości odpadów przekazywanych do 
RIPOK w Marszowie, 

 udzieliłem wyjaśnień związanych z wnioskami wypływającymi z kontroli NIK w zakresie 
gospodarki wodno-ściekowej, 

 udzieliłem odpowiedzi na pismo dotyczące kanalizacji ściekowej w rejonie budynku przy 
ul. Hutniczej 1 (inicjatywa radnego F. Przynogi), 

 wystąpiłem do Starosty Żagańskiego z wnioskiem o zmianę organizacji ruchu poprzez 
ograniczenie tonażu pojazdów poruszających się przez ul. Ogrodową w Iłowej (inicjatywa 
radnego A. Mutwila), 

 wystąpiłem do Starosty Żagańskiego z wnioskiem o wyrównanie poboczy drogi z Iłowej do 
Konina Żagańskiego w związku z nasileniem ruchu pojazdów w wyniku przebudowy drogi 
wojewódzkiej nr 296 ul. Żagańksiej, 

 wystąpiłem do ENEA Operator z wnioskiem o wymianę słupów elektroenergetycznych 
zlokalizowanych w pasie drogi ul. Żeromskiego – w związku z planowaną przebudową ul. 
Żeromskiego, 

 po raz kolejny wystosowałem pismo dotyczące utrzymania i stanu technicznego dróg 
powiatowych na terenie gminy Iłowa ze szczególnym uwzględnieniem drogi powiatowej z 
Iłowej do Konina Żag., i Szczepanowa oraz ze Szczepanowa do Jankowej Żagańskiej 
(inicjatywy radnych E. Lesiaka i Piotra Szymczaka), 

 wystosowałem pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie utrzymania zieleni przydrożnej 
w ciągu drogi wojewódzkiej nr 300, 

 wystosowałem pismo do Starosty Żagańskiego w sprawie montażu bariery ochronnej przy 
rowie melioracyjnym w pasie drogi powiatowej na wjeździe do Szczepanowa (inicjatywa 
radnego Piotra Szymczaka), 

 zlecono Lutolskiej Spółdzielni Socjalnej Winda koszenie terenów zielonych w rejonie 
osiedla Czyżówek, osiedla Borowska oraz przy ul. Ogrodowej, 

 21.06.2016 r. ogłosiłem przetarg nieograniczony na wykonanie usługi pn.:„Zakup szkolnych 
biletów miesięcznych dla uczniów dojeżdżających z terenu Gminy Iłowa do placówek 
oświatowych od 1.09.2016 r. do 31.12.2016 r.” Termin składania ofert do 19.07.2016 r.,  

 14 czerwca 2016 roku Zarząd Województwa Lubuskiego podjął decyzję o przyznaniu 
dotacji celowej w ramach konkursu dotacji na działania wspierające gminy w zakresie 
przygotowania programów rewitalizacji na terenie województwa lubuskiego.  Projekt naszej 
gminy „Rozbudzenie potencjału - Rewitalizacja społeczna i gospodarcza Gminy Iłowa” 
został zakwalifikowany  do otrzymania dotacji w wysokości 71 640,00 zł  co stanowi 90% 
całkowitej wartości projektu (79 600,00 zł). Wkład własny wyniósł 7 960,00 zł.                         
Realizacja projektu zaplanowana jest na lata 2016-2017, 

 14 czerwca został złożony wniosek „Termomodernizacja budynku socjalno-
administracyjnego na stadionie miejskim w Iłowej”  w ramach konkursu zamkniętego – Oś 
Priorytetowa 3 Gospodarka niskoemisyjna, Działanie 3.2 Efektywność energetyczna, 
Poddziałania 3.2.1 Efektywność energetyczna. Wartość środków Regionalnego Programu 
Operacyjnego – Lubuskie 2020 przeznaczonych na dofinansowanie projektów w ramach 
powyższego  konkursu wynosi 40 000 000,00 PLN. Całkowita wartość projektu wynosi 
778 561,86 zł w tym dofinansowanie 453 409,65 zł. w odpowiedzi na ogłoszony konkurs 
wpłynęły - w wersji elektronicznej i papierowej - 42 wnioski o dofinansowanie. Łączna 
wartość wnioskowanego dofinansowania wynosi 103 698 060,35 PLN. 
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Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 
Panie Burmistrzu, grupa uczniów klasy drugiej „b” Gimnazjum opracowała projekt „Nielegalne 
wysypiska śmieci w Iłowej”, znaleźli osiemnaście miejsc bardzo zaśmieconych, przy czym tych 
miejsc było więcej, ale w międzyczasie Nadleśnictwo zdążyło je uporządkować, stąd w imieniu 
uczniów chciałem Panu przekazać dokumentację mając nadzieję, że spowoduje Pan poprzez 
odpowiednie służby uporządkowanie terenu.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 
Panie Burmistrzu słuchając Pana sprawozdania chciałbym, żeby te wszystkie zadania, które zostały 
wymienione miały w tym potwierdzenie i efekt, żebyśmy byli z tego zadowoleni, bo jak 
dotychczas…, mam przykłady. Nie wiem, czy ktoś to sprawdził, a jednym z przykładów jest 
zlecenie przez Urząd dla jakiegoś przedsiębiorcy przekopanie  drogi „Schetynówki” w celu 
odprowadzenia nadmiernej wody ze stawu przy remizie strażackiej. Wykonawca wykonał tą robotę 
bardzo ładnie, tylko wcinając się w niedrożny odcinek. Pytanie się rodzi, po co? Czy ktoś to 
odbiera?  

Wrócę do hydrantu, o którym Pan wspomniał, miałem tego nie mówić, ale bardzo mnie to boli – 
zanim usługa została wykonana przez Zakład Gospodarki Witoszyn cały czas twierdziłem, że to nic 
nie zmieni i znowu pytanie, po co ten hydrant? Taki sam hydrant OSP Borowe ma przy remizie 
strażackiej. Montując taki sam hydrant, na tej samej sieci w innym miejscu, gdzie nic nie zmienia, 
rozmawiając ze strażakami oni mają inny cel, oni chcą hydrant na rurze dosyłowej fi 250, a więc 
nie czytajmy sukcesów, które nam nic nowego nie wnoszą. Chciałbym, żeby wszystkie prace były 
odebrane, proszę tego nie odbierać źle, tylko to są pieniądze Gminy.  

Następna rzecz, chciałbym pochwalić – składałem wniosek na montaż przystanku autobusowego w 
miejscowości Borowe – mieszkańcy są bardzo zadowoleni,  za to serdecznie dziękują, bo 
wykonany jest bardzo dobrze. Natomiast stary przystanek prosiłbym, żeby zdemontować, bo szpeci.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Panie Burmistrzu w związku z informacjami i obawami moim zdaniem bezpodstawnymi 
przedstawicieli Klubu Piłkarskiego „Piast” w Iłowej o możliwości zmniejszenia dotacji związanej 
ze spadkiem do klasy okręgowej pierwszej drużyny proszę o wyjaśnienie dlaczego w Zarządzeniach 
Burmistrza w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację celów publicznych w 
zakresie sportu na poszczególne lata powołuje się na Uchwałę Nr 82/6/IX/11 Rady Miejskiej w 
Iłowej z dnia 27 października 2011 r., do której mam wątpliwości, w którym paragrafie lub punkcie 
w/w uchwały jest ona obowiązująca. Następnie, czy została przeprowadzona droga odwoławcza do 
Uchwały Nr 525/2011 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 29 
listopada 2011 r. oraz kto w Urzędzie stoi na straży prawidłowości publikacji uchwał, dlaczego 
informacje podawane w BIP są niepełne. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny 
Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców  –  przy ulicy Okrzei i B. Chrobrego szczególnie na 
skrzyżowaniu przy hurtowni budowlanej po ostatnim ulewach dość intensywnych studzienki nie 
nadążyły odbierać wody, woda mieszkańcom mieszkającym przy skrzyżowaniu wlewała się do 
piwnicy.  
Mam też prośbę, aby znormalizować ruch przy ulicy B. Chrobrego i Okrzei szczególnie na 
wysokości Przedszkola Miejskiego i Osiedla Chrobrego ze względu na to, iż jest tam znaczny ruch i 
nie do końca jest ten ruch prawidłowy jeżeli  chodzi o prędkość wjazdu, (kto szybciej, na krótszym 
odcinku itd.)  szczególnie na kostce przy ulicy Chrobrego z dojazdu do ulicy Piaskowej. 
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Następnie mam prośbę taką – od wjazdu z Konina jest ustawiony znak przy Iłowej ograniczenia 40 
km/godz. Natomiast nie ma takiego znaku jadąc z kierunku Iłowej, co powoduje zagrożenie 
szczególnie na łuku przy szkółce. 
Mam również prośbę o przegląd instalacji energetycznych, gdyż te które zgłaszałem szczególnie 
drzewa, które wrastały w instalację energetyczną w dalszym ciągu są nieusunięte, szczególnie ulica 
Chrobrego przy przedszkolu oraz ulica Ogrodowa. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – mam pytanie dotyczące wniosku dot. ruchu na ulicy 
Chrobrego i Okrzei, proszę sformułować czego wniosek dotyczy. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – uregulowania, postawienia znaku strefa zamieszkania. 

Pan Artur Mutwil – Radny 
Chciałbym podziękować tym, którzy przyczynili się do tego, że ulica Ogrodowa wygląda tak, jak 
wygląda dzisiaj, bo od wielu, wielu lat nie wyglądała w taki sposób jak wygląda teraz – czysto, 
schludnie mimo, że te chodniki wymagają wymiany, ale w końcu jest czysto i na pewno nie 
będziemy dziękować Powiatowi, bo Powiat nie przyczynił się do tego w żaden sposób. Więc 
dziękuję tym wszystkim, którzy tam pracowali na zlecenie tych, którzy to zlecili. 
Poza tym chciałbym, żebyśmy się przyjrzeli, kolega Leszcz mówił o drzewach na ulicy Ogrodowej,   
całej gminie jak wygląda drzewostan i sukcesywnie go przycinać, żeby uniknąć groźnych sytuacji 
podczas gwałtownych i intensywnych burz, które czynią spustoszenie w sieci energetycznej.  
Chciałbym powiedzieć, że w szkole przy ulicy Kolejowej rynny nie odprowadzają wody.  

Pan Edward Lesiak – Radny  
We wsi Jankowa Żagańska między Nr 22 – 23 doszło kilkakrotnie do porażenia prądem po opadach 
deszczu, linia jest w gałęziach. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny  
Panie Burmistrzu chciałbym zapytać, czy w ogóle są prowadzone jakieś rozmowy z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich, bo program dróg „Schetynówek”  na wsiach jest zakończony, a w dalszym ciągu 
nie mamy połączeń dróg gminnych z wojewódzkimi.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny  
Na poprzedniej sesji wspomniał Pan, że zostało wysłane pismo do właściciela sklepu „Spar” o 
uporządkowanie terenu, czy wpłynęła już odpowiedź, a jeżeli tak, to jaka. 

Pan Mirosław Wdowiak – Radny  
Mam pytanie dotyczące brakujących przęseł na placu zabaw przy ulicy Piaskowej, kiedy zostaną 
uzupełnione. 

Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Iłowa wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Iłowa za 2015 r. 

Sprawozdanie finansowe za 2015 r. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – sprawozdanie finansowe jednostki samorządu 
terytorialnego obejmuje bilans wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilans 
jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, zestawienie zmian w funduszu 
jednostki i rachunek zysków i strat jednostki. Bilans z wykonania budżetu naszej gminy po stronie 
aktywów i pasywów zamknął się kwotą 1 201 398,23 zł. Wynik wykonania budżetu, który jest 
odzwierciedleniem również w części opisowej do wykonania budżetu za 2015 r. zamknął się 
deficytem w kwocie 690 407,90 zł. Natomiast skumulowany wynik finansowy mamy w 2015 r. w 
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kwocie  6 184 188,25 zł w stosunku do 2014 r. w 2015 r. uległ podwyższeniu, gdyż w 2014 r. 
wynik zamknął się nadwyżką budżetową, która została przeksięgowana na skumulowany wynik i to 
obniżyło nam minus. Oprócz tego jeżeli chodzi o nasz bilans to zobowiązania z tytułu kredytów i 
pożyczek, zobowiązania finansowe są w kwocie 7 402 500,00 zł w tym zobowiązania 
krótkoterminowe w kwocie 457 500,00 zł, a zobowiązania długoterminowe w kwocie 6 945 000,00 
zł. Jak Państwo weźmiecie uchwały już na ten rok, na rok 2016 to zobaczycie Państwo, że rozchody 
w 2016 r. mamy takie jak zobowiązania krótkoterminowe w roku 2015, czyli 457 000,00 zł. Oprócz 
tego do sprawozdań finansowych jeszcze dołączany jest bilans jednostki budżetowej, u nas ten 
bilans jest to łączny bilans wszystkich jednostek budżetowych i naszego samorządowego zakładu 
budżetowego i obejmuje on dane przy uwzględnieniu wzajemnych rozliczeń między jednostkami. 
Jeżeli chodzi o łączny bilans zamknął on się kwotą 2 857 211,01 zł i proszę Państwa na tą wielkość 
złożyły się dwie wielkości, bo złożył się zysk i złożyła się strata. Tak jest, że jednostki budżetowe 
jako takie zawsze muszą się zamknąć stratą, bo nie wypracowują dochodów, a jak wypracowują są 
to bardzo małe (np. z dzierżaw pod sklepik) w tym tkwi urok budżetu, że muszą być finansowane. 
Generalnie jeżeli chodzi o straty, to strata wyniosła 12 836 592,51 zł. Wiadomo Szkoła 
Podstawowa w Iłowej, w Szczepanowie, Gimnazjum, OPS, Przedszkole, GZEAS i GCKiS 
wykazały po prostu stratę, byłoby dziwnie jakby wykazały zysk. Natomiast Urząd, gdzie 
praktycznie biorąc dochody są przeksięgowywane na wynik Urzędu i zakład budżetowy w roku 
2015 również wypracował zysk 3 608,34 zł,  zysk zamknął się w kwocie 15 693 803,52 zł. Jeżeli 
chodzi o wynik finansowy 2 857 211,01 zł,  to taką właśnie kwotą zamknął się rachunek zysków i 
strat, który również obejmuje dane wynikające z rachunku zysków i strat jednostek budżetowych i 
samorządowego zakładu budżetowego. Powyższa kwota jest również jako wynik finansowy netto 
za rok bieżący występuje również w zestawieniu funduszu jednostki. Ponadto w zestawieniu zmian 
funduszu jednostki w kwocie 56 559 951,98 zł wielkość ta odpowiada wielkości, która występuje w 
łącznym bilansie jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego tj. w funduszu 
jednostki i w funduszu zlikwidowanych jednostek. Ten fundusz zlikwidowanych jednostek to jest 
fundusz, który był utworzony przy likwidacji Szkoły Podstawowej w Koninie Żagańskim.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o dochody budżetu w 2015 roku w planie 
mieliśmy 23 803 411,07 zł wykonane zostały w 100,25% uzyskują kwotę 23 863 368,03 zł. 
Dochody majątkowe zostały wykonane  w ponad 98% osiągając kwotę 2 053 452,91 zł przy planie 
2 087 053,54 zł, natomiast dochody bieżące przy planie 21 716 357,53 zł zostały zrealizowane w 
kwocie 21 809 915,12 zł, co daje wykonanie w 100,43%. Wykonanie wydatków wyniosło 
24 553 775,93 zł, co stanowi 96,71% ich planu ustalonego w wysokości 25 389 535,07 zł. Na 
realizację zadań majątkowych zaplanowano w budżecie gminy kwotę 4 606 607,00 zł, co stanowi 
18,14% ogółu planu wydatków, a wydatkowano kwotę 4 572 869,89 zł, co stanowi 99,27% 
planowanych wydatków majątkowych. Na wydatki bieżące zaplanowano kwotę 20 782 928,07 zł, 
zrealizowano wydatki w kwocie 19 980 906,04 zł, co stanowi 96,14% planu. Zadłużenie gminy na 
koniec 2015 roku z tytułu zaciągniętych kredytów komercyjnych wyniosło 7 402 500,00 zł, co 
stanowi ponad 31% zrealizowanych dochodów. Natomiast zadłużenie z tytułu wymagalnych 
zobowiązań uznanych za bezsporne przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Iłowej było równe kwocie 222 946,24 zł. Ze środków budżetu Gminy Iłowa w 2015 roku spłacono 
raty wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 1 131 139,72 zł wydaje się, że jest to 
bardzo duża kwota biorąc pod uwagę zakres inwestycji, które realizowaliśmy. Różnica między 
dochodami a wydatkami budżetu Gminy Iłowa na koniec 2015 roku zamknęła się deficytem 
budżetowym w kwocie 690 407,90 zł przy planowanym deficycie w kwocie 1 586 124,00 zł. 
Wykonane wydatki majątkowe  w 2015 roku obejmowały realizację przede wszystkich inwestycji 
w ramach kompleksowego programu poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych, czyli tzw. 
„Schetynówki” – etap III w miejscowościach: Czerna, Klików, Czyżówek, Szczepanów, Jankowa 
Żagańska, Konin Żagański, Borowe, Kowalice, Wilkowisko, Żaganiec oraz Iłowa w kwocie 
3 544 100,32 zł, remont i wyposażenie świetlicy wiejskiej w Szczepanowie – 216 449,91 zł, 
budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych – 141 384,12 zł,  dotacja celowa na 
pomoc finansowa dla powiatu żagańskiego – wykonanie zadania pn. „Odnowa nawierzchni 
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bitumicznej drogi powiatowej 1082F relacji Iłowa – Czyżówek – 139 374,57 zł, opracowanie  
projektu budowlanego rozbudowy Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej – 
102 090,00 zł, modernizacja placu przed budynkiem Gimnazjum – 37 288,09 zł, doprowadzenie 
energii elektrycznej do obiektu sportowego położonego na działce nr 307/2 i 308 w Czernej – 
30 009,15 zł, modernizacja chodnika na osiedlu Czyżówek – 19 544,70 zł, zakup programów dla 
Urzędu Miejskiego w Iłowej i opracowanie studium wykonalności dla projektu pn. „Rozwój 
elektronicznych usług dla ludności – tworzenie i wdrożenie interaktywnych usług administracji 
elektronicznej w Gminie Iłowa” – 18 817,77 zł, doprowadzenie wody do boiska sportowego w 
Czernej – 12 300,00 zł, remont budynku przy szkole I-III – 11 523,46 zł, zakup wiat 
przystankowych w miejscowościach Klików, Borowe, Szczepanów – 11 383,65 zł, przebudowa 
infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – etap I w miejscowości Iłowa w ramach „Programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019” – 8 600,00 zł, 
modernizacja kładki na rzece Łubianka w Szczepanowie – 5 300,00 zł, dopłata do zakupu 
motopompy Niagara dla strażaków – 2 860,00 zł, wśród wydatków związanych z oświetleniem 
Gminy Iłowa zostały zrealizowane w 2015 roku: wykonanie oświetlenia ulicy Leśnej – 25 364,14 
zł, wykonanie oświetlenia ulicy Żaków – 8 474,70 zł, wykonanie oświetlenia na terenie sołectwa 
Jankowa Żagańska – 6 993,15 zł, wykonanie oświetlenia na terenie sołectwa Żaganiec – 4 446,61 
zł, wśród wydatków dotyczących opracowania projektów budowlanych, koncepcji rozbudowy, 
dokumentacji technicznej zostały zrealizowane: opracowanie dokumentacji technicznej remontu 
świetlicy w Jankowej Żagańskiej – 15 900,00 zł, opracowanie koncepcji budowy przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz alternatywnych rozwiązań problemu gospodarki ściekowej na terenie 
Gminy Iłowa – 11 623,50 zł, opracowanie koncepcji programowo-technicznej dla zbiornika 
retencyjnego przy ul. Młyńskiej w Iłowej – 10 900,00 zł, opracowanie projektu budowlanego 
przebudowy ulicy Młyńskiej w Iłowej – 6 150,00 zł, rozbudowa remizy w Borowem – projekt 
budowlany – 7 999,99 zł, opracowanie dokumentacji technicznej przebudowy oświetlenia Placu 
Wolności – 9 900,00 zł, projekt został również dołączony do wniosku o dofinansowanie, tą 
inwestycję będziemy realizować w przyszłym roku razem z chodnikami i drogą, przebudowa 
oświetlenia ulicznego w Czernej – projekt – 11 091,55 zł, opracowanie projektu budowlanego drogi 
dojazdowej do Strefy Aktywności Gospodarczej A-18 – 83 640,00 zł, rozbudowa oświetlenia 
ulicznego ulica Żagańska – projekt – 22 140,00 zł, ta inwestycja będzie realizowana w ramach 
inwestycji przebudowy i remontu drogi nr 296 jeszcze w tym roku, przebudowa kanalizacji 
burzowej przy ulicy Piaskowej – projekt – 19 500,51 zł, opracowanie dokumentacji technicznej 
budowy systemu nawadniania boisk sportowych Stadionu Miejskiego w Iłowej (mówimy o 
wszystkich  trzech boiskach) – 9 800,00 zł, ponadto zabezpieczono środki finansowe jako wydatki 
zamieszczone w budżecie Gminy Iłowa, których niezrealizowane kwoty nie wygasają z upływem 
roku 2015 w celu sfinansowania w roku 2016 i tu panie Zygmuncie mówimy o tym o czym 
czytałem w moim sprawozdaniu, to zupełnie nie dotyczyło tego o czym raczył pan zwrócić uwagę – 
montaż hydrantu przeciwpożarowego przy remizie w m. Borowe wraz z przebudową 
towarzyszącego odcinka sieci wodociągowej. Panie Zygmuncie 2 tys. zł kosztował projekt, a 
przebudowa tego nie kosztowała tyle co hydrant w Borowem 1 500,00 zł, czy 1 000,00 zł tylko 
56 000,00 zł, myśmy nie realizowali tej inwestycji. Jeśli chodzi o kwoty nie wygasające to jest 
również pozycja dotycząca wymiany słupów oświetleniowych przy ulicy Ogrodowej. Zrealizowane 
wydatki bieżące zapewniły realizację zadań przypisanych gminie ustawami. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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2) absolutorium dla Burmistrza Iłowej za 2015 r. 
 
Zapoznanie się z informacją o stanie mienia 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – wykonanie informacji o stanie mienia 
komunalnego wynika z art. 267 ust. 1 pkt 4. Informacja powinna zawierać różnice pomiędzy 
wielkościami jakie były w poprzedniej informacji a na koniec 31 grudnia 2015 roku. W związku z 
tym, że ostatnią informacją była informacja sporządzona na 31 grudnia 2014 roku macie Państwo 
na bilansie otwarcia wartości, które były przy informacji o stanie mienia za 2014 rok. Jeżeli chodzi 
o różnice między wartością na koniec 2014 roku a 2015 roku wynika ona z naliczania amortyzacji, 
gdyż wartości pokazane w tej tabeli są to wartości netto. Jeżeli chodzi o udziały w spółkach jest to 
bez zmian, bo w 2015 roku nie było wpłat, natomiast poszczególne wielkości uległy zmianie. 
Przede wszystkim tutaj budowle komunikacyjne wartość ich wzrosła dosyć dużo bo prawie 6 mln 
zł. Nie są to wartości wyłącznie urzędu miejskiego, ale są to wartości całej gminy, czyli wszystkie 
jednostki budżetowe, również zakład gospodarki komunalnej robi taką informację i jest to wszystko 
sumowane. Jest to robione też pod klasyfikację. Jeżeli chodzi o dochody uzyskane z majątku 
Gminy Iłowa informacja ta jest również wynikiem wymogu, który narzuca nam ustawa, bo ustawa 
narzuca nam taki wymóg, że musimy umieścić dane o dochodach uzyskanych z tytułu 
wykonywania prawa własności i innych praw majątkowych oraz wykonywania posiadania. W 
załączniku Nr 2 wielkości rozbite są tytułami i według tego kto ten tytuł realizuje, czyli mamy 
porozbijane na poszczególne jednostki realizujące dane dochody. Oprócz tego mamy załącznik Nr 
3, załącznik ten zawsze sporządza nasz kolega zajmujący się sprzedażą mienia, który również 
prowadzi sprawy dotyczące przejmowania mienia, czy nawet przekazywania mienia drogą decyzji 
administracyjnej.  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Iłowa 
za rok 2015. 
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał Uchwałę Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 27 kwietnia 2016 roku.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Iłowej. 
Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskie w Iłowej – 
odczytała wniosek komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Iłowej. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Iłowej dotyczącym udzielenia absolutorium Burmistrzowi. 
Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał Uchwałę Nr 301/2016 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 maja 2016 roku 
w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Iłowej dot. udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi. 

Dyskusja 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa pracujemy już wspólnie w tej kadencji 
blisko półtora roku i tak naprawdę poruszaliśmy już wiele problemów dotyczących tego w jakim 
kierunku ma się rozwijać gmina, jakie ma możliwości budżetowe, jaką dają gwarancję na to, że 
gmina będzie się dalej rozwijała. Tak naprawdę wydaje mi się, że chyba największym problemem 
gminy, co oczywiście bezpośrednio wpływa na budżet jest sprzedaż, gdybyśmy więcej sprzedawali, 
gdybyśmy mieli co sprzedawać, to pewnie ten budżet byłby jeszcze lepszy. Oczywiście to nie jest 
problem tylko Gminy Iłowa, akurat w przypadku Gminy Iłowa wydaje się, że jest co sprzedawać 
biorąc pod uwagę to, że mamy Strefę przemysłową, od listopada 2015 roku jesteśmy w Specjalnej 
Strefie Ekonomicznej i wszyscy jak tutaj siedzimy pewnie marzylibyśmy, żeby w końcu udało się 
którąś z tych działek przemysłowych sprzedać. Jeszcze są inne miejsca, o których warto się 
zastanowić, ten problem poruszyła już Komisja ds. Publicznych – sprzedaży działek pod 
budownictwo mieszkaniowe, stąd te Państwa wnioski dotyczące ulicy Dębowej jak pamiętam, ulicy 
Żagańskiej, wydaje się, że to jest dobry kierunek, żeby przygotować te tereny pod sprzedaż pod 
budownictwo jednorodzinne, które też bezpośrednio wpływa na rozwój lokalnej gospodarki. 
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Także jeżeli nad czymś warto by się było pochylić i zastanawiać, to na pewno na tą sprzedażą, która 
jest oczekiwana wszędzie, prowadząc firmę też chcemy jak najwięcej sprzedać, podobnie jest z 
funkcjonowaniem gminy. Oczywiście w pewnym momencie może dojść do pewnego 
przewartościowania, bo sprzedamy już wszystko i tego dochodu nie będzie, ale jesteśmy na takiej 
szczęśliwej pozycji, że jeszcze mamy co sprzedać i mam nadzieję, że może w tym roku uda się 
chociażby jedną działkę w Strefie sprzedać, to poprawiłoby stan naszego budżetu.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – uważam, że możemy być 
zadowoleni z wykonania budżetu za ubiegły rok, ponieważ wskaźniki, które osiągnęliśmy  
pozwalają nam w dalszym ciągu inwestować i w tym roku i w latach kolejnych. Oczywiście z 
zachowaniem pewnego umiaru i tutaj pani Skarbnik Gminy już nad tym czuwa, ale jak na razie 
sytuację mamy taką, że rok rocznie możemy składać wnioski o dofinansowanie na realizowane 
przez nas inwestycje. Wydaje mi się, że istotne jest to, aby ta polityka prowadzona już od wielu lat, 
czyli korzystanie w pierwszej kolejności z funduszy, czy europejskich, czy krajowych, ale dających 
spore dofinansowanie inwestycjom podejmowanym przez gminę, była kontynuowana. Takich 
potrzeb mamy bardzo dużo, oczywiście wszystkiego na raz nie uda nam się zrealizować, ale wydaje 
mi się, że zarówno polityka prowadzona przez poprzedniego burmistrza jak i obecnego właśnie jest 
słuszna  pod kątem wykorzystywania wszelkich zewnętrznych źródeł finansowania dlatego, że z 
własnego budżetu to nie bylibyśmy w stanie wiele zrobić i szybko podejrzewam wpadlibyśmy w 
takie wskaźniki, które by uniemożliwiały nam dalszy rozwój gminy. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to dobry moment, żeby wszystkim  Państwu podziękować za 
wspólną pracę. Pan Przewodniczący Rady Miejskiej mówił o tym, że polityka, którą realizował 
poprzedni burmistrz i realizuje aktualny burmistrz jest polityką dobrą, bardzo za te miłe słowa 
dziękuję, a tak naprawdę to jest zasługa nas wszystkich radnych, pracowników urzędu, chciałbym 
wszystkim pracownikom urzędu w tym miejscu serdecznie za tą wspólną pracę w roku 2015 
podziękować. Chciałbym oczywiście szczególnie podziękować pani Skarbnik Gminy za to, że jest 
takim dobrym strażnikiem tego budżetu.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni panuje taka miła 
atmosfera po absolutorium, tutaj pan Burmistrz dziękował swoim współpracownikom, ja ze swojej 
strony również chciałbym podziękować wszystkim, którzy pracują w urzędzie i współpracują ze 
mną, a szczególnie panu Wojtkowi Kaczmarskiemu i panu Józkowi Brzezickiemu. 

 
3) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zostaje zmniejszony plan 
wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 242.839 zł na które składa się : 
zmniejszenie planu wydatków o kwotę 326.479 zł, któremu towarzyszy zmniejszenie planu 
dochodów w dziale 600 rozdział 60016 § 6330 również na kwotę 326.479 zł. 
Przedmiotowe zmiany dotyczą przebudowy infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – etap I, w 
związku ze zmniejszeniem dotacji z budżetu państwa wynikającej z wartości zadania po przetargu. 
Zwiększenie planu wydatków o kwotę 83.640 zł, które dotyczy zadania związanego z  
opracowaniem projektu drogi dojazdowej do Strefy Aktywności Gospodarczej, gdzie 
niezrealizowana kwota nie wygasła z upływem roku 2015, a  ostateczny termin dokonania wydatku, 
do którego przedmiotowy wydatek nie został zrealizowany to dzień 24 czerwca 2016 roku. Wyżej 
wymienione zwiększenie znajduje swoje pokrycie w zwiększeniu planu dochodów w dziale 758  
rozdział 75814 §6680 również o kwotę 83.640 zł. 
Dalsze zwiększenie planu dochodów  o kwotę 54.139,98 zł związane jest z niezrealizowanymi 
kwotami wydatków niewygasających z roku 2015, których ostateczny termin realizacji w 2016  
minął tj.: 
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- projekt rozbudowy oświetlenia ulicznego ul. Żagańska - zostaje zwiększony plan wydatków dział 
900 rozdział 90015 § 6050 o kwotę 22.140 zł, 
- opracowanie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego – zostaje 
zwiększony plan wydatków w dziale 710 rozdział 71004 § 4300 o kwotę 31.999,98 zł. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 4300 o kwotę 7.279 zł dotyczy 
przeglądu technicznego dróg gminnych i przeznaczone zostaje na zwiększenie planu wydatków w 
dziale 926 rozdział 92601§§ 4210,4270 również o kwotę 7.279 zł na prace związane z remontem 
dachu budynku na stadionie miejskim w Iłowej. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 801 rozdział 80113 § 4300 o kwotę 112.497 zł dotyczy 
przewozu uczniów do szkół i znajduje swoje pokrycie w zmniejszeniu planu wydatków: 
- w dziale 750 rozdział 75023 § 6050 o kwotę 80.000 zł na zadaniu, które dotyczy remontu dachu 
na budynku urzędu, 
- w dziale 801 rozdział 80110 § 4010 o kwotę 15.497 zł na wynagrodzeniach w Gimnazjum w 
Iłowej, 
- w dziale 801 rozdział 80101 § 4010 o kwotę 17.000 zł na wynagrodzeniach w Szkole 
Podstawowej w Iłowej. 
Dalsze zmniejszenie planu wydatków w dziale 80101 § 4010 o kwotę 4.486 zł i na §§ 
3020,4110,4120 o kwotę 2.262 zł w szkole Podstawowej w Iłowej pokrywa zwiększenie planu 
wydatków związanych z funkcjonowaniem świetlic szkolnych również w Szkole Podstawowej w 
Iłowej w dziale 854 rozdział 85401§§3020,4010,4110,4120 o łączną kwotę 6.748 zł.   
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90095 §§ 4210,4300 o kwotę 12.000 zł 
związane jest ze zmianą wydatków bieżących na wydatki majątkowe, a dotyczy  wykonania 
obelisku poświęconego Sybirakom. Zostaje również zwiększony plan wydatków związanych z 
przedmiotowym zadaniem o kwotę 8.094 zł, które znajduje swoje pokrycie w zwiększeniu planu 
dochodów wynikiem czego następuje zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90095 § 
6050 o kwotę 20.094 zł. 
Wpłaty z tytułu opłat za uczestnictwo w Uniwersytecie Trzeciego Wieku w kwocie 570 zł ( dział 
921 rozdział 92109 § 0690 ) przeznaczone zostają na zwiększenie planu wydatków w Gminnym 
Centrum Kultury i Sportu o kwotę 570 zł z przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z 
funkcjonowaniem uniwersytetu ( dział 921 rozdział 92109 § 4300). 
W związku z otrzymaną darowizną  przez sołectwo Jankowa w kwocie 500zł ( dział 921 rozdział 
92105§0960 ) zostaje zwiększony planu wydatków  o kwotę 500 zł w dziale 921 rozdział 92105 § 
4210.  
W wyniku dokonanych zmian zostaje zmniejszony plan dochodów i wydatków o kwotę 179.535,02 
zł. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – związku z tym, że Rada Miejska w Iłowej uchwałą nr 
135/7/XXI/16 z dnia 13 kwietnia 2016 r. postanowiła o likwidacji z dniem 1 września 2016 r. 
Szkoły Podstawowej w Szczepanowie. Z dniem tym ulega likwidacji jednostka budżetowa gminy 
Iłowa, ujęta w wykazie jednostek w Statucie Gminy Iłowa. Istnieje więc konieczność wykreślenia 
ze statutu likwidowanej szkoły (§ 10 pkt 9 statutu). 
Jednocześnie z dniem 1 września 2016 r. Rada Miejska w Iłowej uchwałą nr 149/7/XXII/16 z dnia 
24 maja 2016 r. utworzyła nową jednostkę budżetową o nazwie Zespół Szkół w Iłowej, w skład 
którego wejdą: 

- Gimnazjum im. Jana Pawła II w Iłowej, 
- Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich w Iłowej. 

Zaistniała więc konieczność dopisania w Statucie Gminy Iłowa nowej jednostki. 
Niezależnie od powyższego, w statucie dokonano jeszcze dwóch innych zmian wynikających z 
ogłoszenia nowych tekstów jednolitych aktów normatywnych, na które powołują się zapisy statutu. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 21.06.2016 r. – 28.06.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

5) uchylająca uchwałę w sprawie powołania młodzieżowej rady gminy 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Rada Miejska w Iłowej w dniu 25 
czerwca 2013 r. podjęła uchwałę w sprawie powołania młodzieżowej rady gminy. Dnia 18 marca 
2014 roku została powołana młodzieżowa rada gminy, której kadencja trwała dwa lata. Po tych 
dwóch latach młodzieżowa rada zgodnie ze statutem powinna przeprowadzić wybory na kolejną 
kadencję, ponieważ rada młodzieżowa pierwszej kadencji nie powołała Gminnej Młodzieżowej 
Komisji Wyborczej Wyborczej oraz ze względu na to, że minęła już kadencja powołanej w 2014 
roku rady, nie jest już możliwy wybór rady drugiej kadencji. Wobec powyższego, młodzieżowa 
rada gminy samoistnie zakończyła swoją działalność, czego skutkiem jest uchylenie uchwały w 
sprawie powołania młodzieżowej rady gminy. Nie mniej to nie oznacza, że młodzieżowa rada w 
Gminie Iłowa nie będzie już funkcjonowała, jeżeli młodzież wyrazi taką wolę, jeżeli będzie chciała 
aktywnie uczestniczyć w życiu społecznym naszej gminy, w każdej chwili możemy powołać taką 
radę do działania.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 21.06.2016 r. – 28.06.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) ustanowienia zasad, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 
pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej 

Pan Waldemar Leszcz – Przewodniczący Komisji Budżetu – od 1 stycznia 2012 r. ustalenie 
wysokości diety sołtysa odbywa się na zasadach określonych w uchwale z dnia 27 października 
2011 r.  Wyliczenie kwoty diety dokonywane jest w oparciu o kwotę bazową określoną w ustawie 
budżetowej. Projekt niniejszej uchwały określa inne zasady, na jakich sołtysowi będzie przysługiwać dieta. 
Dieta sołtysowi będzie przysługiwać z trzech tytułów: 

- za prowadzenie spraw i dokumentacji jednostki pomocniczej (gromadzenie i udostępnianie 
dokumentów), 

- za uczestnictwo w sesjach Rady Miejskiej w Iłowej oraz 
- za organizację Zebrań Wiejskich. 

Zakłada ona zróżnicowanie diety z tytułu prowadzenia spraw i dokumentacji sołectwa w zależności od 
wielkości sołectwa (określana na podstawie liczby mieszkańców).  

Ustalenie wysokości diety na podstawie przedstawionego projektu uchwały będzie opierało się na kilku 
zasadach: 

- zakłada się, że każdy sołtys pełniący przez cały miesiąc swoją funkcję otrzyma gwarantowaną kwotę 
diety, określoną w uchwale jako „podstawa wymiaru diety”; zaproponowano aby kwota ta wynosiła 200 
złotych; 

- każdy z sołtysów, do podstawy wymiaru diety, będzie miał dodaną comiesięcznie kwotę wynikającą 
z przemnożenia liczby mieszkańców sołectwa przez wskaźnik 0,1 zł/osobę; 

- liczba mieszkańców sołectwa będzie określana na podstawie liczby mieszkańców wynikających ze 
złożonych deklaracji gospodarowania odpadami komunalnymi, według stanu na dzień 31 grudnia roku 
poprzedzającego rok, w którym będzie wyliczana dieta; 
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- każdy z sołtysów będzie miał dodaną kwotę odpowiadającą 1/4 tej podstawy (obecnie 50 zł) za każde 
uczestnictwo w sesji Rady Miejskiej w Iłowej; 

- każdy z sołtysów otrzyma zwiększoną dietę miesięczną o 10 zł w przypadku zorganizowania co 
najmniej jednego, prawidłowo zwołanego, Zebrania Wiejskiego (podstawą do zwiększonej wypłaty 
będzie dostarczony do Burmistrza protokół z zebrania wiejskiego); 

- ponieważ  wzrośnie wysokość diet wypłacanych sołtysom, czego nie przewidziano w budżecie na 
2016 r., nowe zasady ustalania diet sołtysom wejdą w życie od dnia 1 stycznia 2017 roku. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – Panie Burmistrzu, jeżeli sołtysi teraz będą uczestniczyć w 
sesjach, czy spotkania Burmistrza z sołtysami dalej będą się odbywać? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja ze swojej strony deklaruję, że tak jak do tej pory to było w 
tej kadencji będę się spotykał z sołtysami, kiedy będę miał taką potrzebę zwołam takie spotkanie za, 
które jest zwrot kosztów podróży. Sołtysi są częstymi gośćmi w Urzędzie, spotykamy się też na 
indywidualnych rozmowach u mnie w biurze, spotykają się też z poszczególnymi pracownikami, 
dzwonią, ten kontakt wydaje mi się, ze jest dosyć dobry.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, podczas omawiania 
tego projektu uchwały byłem „za”, jednak teraz obserwując, że tylko jest jeden sołtys z Czernej, 
mam wątpliwości, ponieważ mało jest osób na sali, których dotyczy ta uchwała. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało – 11 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 

7) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – ta uchwała podobnie jak zmiana Statutu wynika z tego, 
że z dniem 1 września 2016 roku znikają dyrektorzy poszczególnych szkół , myślę tutaj o Szkole 
Podstawowej w Iłowej i Gimnazjum w Iłowej, natomiast w ich miejsce wchodzi zespół szkół. 
Ponieważ w naszych uchwałach bardzo często odwołujemy się do konkretnej szkoły i do  
dyrektorów szkół, a więc z tym zakresie przepisy nasze byłyby niewykonalne. W związku z tym po 
przeglądzie wszystkich aktów prawnych doszliśmy do wniosku, że akurat w tej uchwale jest 
potrzebna zmiana i rozstrzygnięcie przepisów mówiących o dyrektorze szkół również na zespół 
szkół. W tej konkretnej uchwale jeszcze robimy dwie zmiany, mianowicie w § 2 uchylamy pkt 7, 
ponieważ mieliśmy dwukrotnie zdefiniowaną szkołę, a więc raz jest szkoła definiowana poprzez 
odwołanie się do ustawy o systemie oświaty, w innym miejscu jest zacytowany art. 90b ust. 3 i 4 
ustawy o systemie oświaty, a więc jedną z tych definicji wyrzucamy. W uchwale tej też istniała 
podwójna numeracja, mianowicie mieliśmy dwukrotnie użyty § 19, ponieważ w przeciągu 
najbliższego roku będziemy musieli stworzyć tekst jednolity uchwały, a więc nie będzie możliwe 
zrobienie takiego tekstu jednolitego uchwały, ponieważ mamy dwukrotnie ten sam paragraf. W 
związku z tym też korygujemy ten błąd i § 19 o brzmieniu: Wykonanie uchwały powierza się 
Burmistrzowi Iłowej nadajemy nowe oznaczenie § 19a.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 21.06.2016 r. – 28.06.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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8) o zmianie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielenia 
stypendiów w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci 
i Młodzieży Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – podobnie jak przy poprzedniej uchwale rozciągamy 
przepisy tej uchwały również na zespół szkół. Ponieważ w tej uchwale akurat wielokrotnie jest 
odwołanie się do szkoły, czy dyrektora szkół  w § 1 po ust. 2 dodajemy nowy ust. 3, który mówi, że 
o ile w niniejszej uchwale jest mowa o dyrektorze szkoły należy przez to rozumieć również 
dyrektora zespołu szkół i jeżeli jest mowa o szkole należy przez to rozumieć również zespół szkół. 
Przy okazji też w ust. 2 § 1 pkt 6 lit. d robimy zmianę wywołaną tym, że w roku 2016 ukazał się 
tekst jednolity ustawy o sporcie.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 21.06.2016 r. – 28.06.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

9) skargi na działalność Burmistrza Iłowej 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – odczytała opinię Komisji 
Rewizyjnej w sprawie skargi na działalność Burmistrza Iłowej.  

Głosowanie opinii Komisji Rewizyjnej, która uznaje skargę za niezasadną. 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
za przyjęciem opinii Komisji Rewizyjnej głosowało – 12 radnych. 

Opinia Komisji została przyjęta jednogłośnie. 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 12 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  
Nawiązując do dokumentacji przekazanej przez pana radnego Mieczysława Jakubowicza 
„Nielegalne wysypiska śmieci w Iłowej”, jak widać niekoniecznie trzeba być radnym młodzieżowej 
rady gminy, żeby zrobić coś dobrego dla całej społeczności. Wydaje się, że to jest bardzo dobry 
kierunek, projekt sporządziły uczennice klasy drugiej Gimnazjum w Iłowej. Mamy jeszcze środki w 
budżecie na usuwanie nielegalnych wysypisk śmieci i w ramach posiadanych środków postaramy 
się uporządkować wskazane w projekcie miejsca.  

Jako drugi zabrał głos pan radny Zygmunt Sygnowski – ja oczywiście się tutaj nie zgodzę co do 
intencji pana, że w jakiś sposób niegospodarny się gospodarujemy pieniędzmi publicznymi, 
absolutnie się z tym zgodzić nie mogę. Po pierwsze hydrant, który został zainstalowany przy 
remizie, był na wniosek strażaków oraz wniosek sołtysa. Pan rzeczywiście sygnalizował fakt, że  w 
tym miejscu ten hydrant nie będzie spełniał swojej roli, ale wbrew temu co mówił pan Zygmunt 
Sygnowski mówili zarządcy wodociągu, którym jest Urząd Gminy w Wymiarkach, którzy 
twierdzili jednoznacznie, że jeżeli Gmina Iłowa kupi hydrant, ( kosztował niecałe 2 tys. zł, bo to nie 
jest tania rzecz) to oni zainstalują to za darmo w miejscu, w którym on będzie spełniał swoja rolę.  
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Dokonując tej inwestycji odkopano rurę, na której miał być przymocowany ten hydrant i 
stwierdzono ponownie, że to jest ta rura, z której ten hydrant będzie zasilany wodą z dobrym 
ciśnieniem, takim, które wystarczy do tego, żeby uzupełnić wóz strażacki. Po zainstalowaniu tego 
(za darmo to robili pracownicy z Wymiarek lub Witoszyna) okazało się, że to nie działa. Nie ma tu 
w żaden sposób niegospodarności Gminy Iłowa. Więc to, że wydaliśmy niecałe 2 tys. zł na ten 
hydrant nie znaczy, że jesteśmy niegospodarni, tylko to może oznaczać tyle, że za chwilę ten 
hydrant wykopiemy i wkopiemy go w miejscu, w którym on będzie potrzebny.  

Jeśli chodzi o przekop pomiędzy zbiornikiem wodnym za remizą a starą kanalizacją burzową 
okazuje się, że dzięki temu przekopowi prawdopodobnie uratowaliśmy remizę po tych sobotnich 
ulewach,  bo prawdopodobnie odpłynęła by razem z tym zbiornikiem.  

Odnośnie połączeń dróg gminnych z wojewódzkimi, jeżeli tylko pojawi się masa asfaltowa w 
Iłowej, to uzupełnimy również te miejsca masą przy okazji naszej inwestycji drogowej. 

Jeśli chodzi o przystanek autobusowy, bardzo się cieszę, że mieszkańcom się podoba jego 
lokalizacja.  

Odnośnie wniosków złożonych przez pana radnego Franciszka Przynogę proszę o udzielenie 
odpowiedzi pana Sekretarza Gminy. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – w październiku 2011 roku Rada Miejska podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały o określeniu warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 
przez Gminę Iłowa. Dokonano tą uchwałą dwie zmiany. Po pierwsze uznano, że VAT jest 
wydatkiem kwalifikowanym, a więc z naszej dotacji może być płacony podatek VAT oraz drugi 
przepis, który mówił o tym jakie maksymalne kwoty może dostać klub sportowy w zależności tego 
na jakim poziomie rozgrywek, w której lidze gra. Organ nadzoru, czyli Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej uznał, że ten drugi przepis mówiący o tych najniższych kwotach, które 
poszczególne kluby otrzymują jest niezgodny z prawem. Zarzucił tutaj dwa powody dla których 
uznał, że ten przepis jest nieważny. Zarzucił niekonstytucyjność tego przepisu, ponieważ jeżeli by 
dwa kluby złożyły taki sam wniosek, to jeden klub tylko dlatego, że grał w niższej klasie mógł 
dostać mniej pieniędzy niż ten drugi. Więc uznano to za niekonstytucyjne, a więc niesprawiedliwe. 
Nie można tylko z tego powodu, że ktoś w niższej klasie gra dostać mniej pieniędzy za ten sam 
wniosek. Po drugie wskazano, że określenie górnej kwoty jest kompetencją nie Rady, ale 
Burmistrza. A więc z tego powodu został ten drugi przepis uchylony, natomiast uznano jako 
zgodny z prawem przepis mówiący, że z dotacji może być pokrywany podatek VAT. Odpowiadając 
na pytanie pana radnego Przynogi dlaczego w zarządzeniu powołano uchwałę nr 82/6/IX/11 – to 
proste, bo ona w jakimś sensie istnieje, nie została w całości uchylona, ale tylko w części. Kolejne 
pytanie, czy było odwołanie od uchwały Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej – nie było, bo 
nie było sensu, bo te zarzuty, które były do tej części uchwały wniesione należy uznać jako 
zasadne. Natomiast odpowiadając na wątpliwości, które się zrodziły w związku z tym, że nasz klub 
sportowy w przyszłym sezonie będzie grał ligę niżej, w tym roku kwota, która została przyznana 
ona będzie jeżeli wszystkie warunki będą spełnione zawarte w umowie, ale nic się nie stanie tylko z 
tego powodu, że będą grać od jesieni w niższej lidze. Natomiast na przyszły rok jakie będą środki to 
będzie od Państwa zależeć.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – czy jest możliwość, aby w Biuletynie Informacji Publicznej 
przy uchwale nr 82/6/IX/11dopisać, że częściowo jest obowiązująca, bo jak ktoś czyta całą uchwałę 
to wydaje się, że cała uchwała jest obowiązująca, bo nikt nie zna uchwały Kolegium Regionalnej 
Izby Obrachunkowej.  

Pan Wojciech Knap – Informatyk UM – myślę, że to trzeba sprawdzić, teraz nie mogę 
odpowiedzieć. Nigdy nie praktykowaliśmy czegoś takiego.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  
Kolejne Pana zapytanie dotyczyło korespondencji z właścicielem sklepu SPAR, niestety nie 
otrzymaliśmy do dzisiaj odpowiedzi. 
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Jeśli chodzi o wnioski pana radnego Waldemara Leszcza – sprawdzimy drożność studzienek. 

Jeśli chodzi o znak na Żakowie – wjeżdżając do Iłowej od strony Konina mamy zielony znak z 
napisem Iłowa informujący również o ograniczeniu prędkości do 40 km (prawdopodobnie zginęła 
tabliczka z grafiką ciężarówki, bo to dotyczyło samochodów ciężarowych), który informuje, że 
wjeżdżamy na teren Gminy Iłowa, to nie jest nasz znak, tylko to jest znak postawiony przez powiat, 
ponieważ jest to droga powiatowa. Pracownik urzędu już w tej sprawie interweniował w powiecie,  
jest błąd w oznakowaniu, (znak jest tylko z jednej strony) ale sprawdzimy to dokładnie. Zwrócimy 
się do powiatu o co tam w ogóle chodzi, stawiając tam ten znak.  

W sprawie przeglądów linii energetycznych i wrastających w nie drzew proszę pana kierownika 
Kaczmarskiego o udzielenie odpowiedzi. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – w zeszłym roku 
dokonywaliśmy przeglądu z przedstawicielem Zakładu Energetycznego drzew i gałęzi wrastających 
w linie energetyczne i w zeszłym roku w tych najbardziej tragicznych miejscach zostały 
poprzycinane, oczywiście w tym roku jeszcze raz zrobimy taką wizję lokalną i postaramy się te 
wszystkie miejsca niebezpieczne zniwelować. Tam gdzie drzewa rosną na naszym gruncie 
gminnym i wrastają w linię energetyczną przy współpracy z Zakładem Gospodarki Komunalnej w 
Iłowej staramy się na bieżąco usuwać te gałęzie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie znaku „Strefa zamieszkania” – myślę, że dobrą 
praktyką stało się, że Komisja do Spraw Publicznych tego typu rzeczami się zajmowała i 
analizowała tego typu wnioski np. przy ulicy Okrzei. Myślę, że możemy to powtórzyć wspólnie z 
komisją, to się oczywiście tylko wiąże ze zmianą organizacji ruchu. Z tym, że znak o nazwie 
„Strefa zamieszkania” powoduje, że nie można się zatrzymywać na tej drodze, na której on jest 
ustawiony poza parkingiem. Każde zatrzymanie się w innym miejscu może powodować różne 
konsekwencje.  

Kolejne interpelacje złożył Przewodniczący Komisji do Spraw Publicznych pan Artur Mutwil – 
dziękuję za te dobre słowa w sprawie ulicy Ogrodowej. Te prace zorganizowała Spółdzielnia 
Socjalna Winda, która mieści się przy Palcu Wolności, która wyremontowała te biura – dwa 
pomieszczenia, remont kosztował 25 tys. zł. Spółdzielnia uzyskała środki na remont z Urzędu 
Marszałkowskiego, ich celem jest aktywizowanie osób długotrwale bezrobotnych, wprowadzanie 
ich na rynek pracy, a tak naprawdę to polega wprost na uczeniu tych ludzi pracy, bo z reguły oni 
pracować nie umieją. Z informacji, które przedstawiał nam Prezes Spółdzielni, to 8 osób 
długotrwale bezrobotnych z terenu Gminy Iłowa właśnie te prace wykonało na ulicy Ogrodowej. 
Wcześniej jeszcze Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej zbierał tam liście w 
tym roku. Bardzo też ważne jest to, że ta Spółdzielnia otrzymuje dofinansowanie i realizuje te prace 
nieodpłatnie.  

Jeśli chodzi o rynny w budynku przy ulicy Kolejowej, które nie odprowadzają wody, to też byłem 
świadkiem nawet bezpośrednio zaangażowanym w odprowadzanie tej wody. Tutaj pani dyrektor 
zobowiązała się, że w okresie wakacji będzie to realizowane. Bez względu na to, czy tam szkoła 
będzie, czy nie trzeba to zrobić, żeby ten budynek nie niszczał.  

Jeśli chodzi i drzewa wrastające w linie w Jankowej przy posesjach nr 22 i 23 na pewno złożymy 
wniosek do Energetyki, a jeżeli się nie uda, to sami spróbujemy się do tego przymierzyć. Wszystkie 
Państwa sygnały dotyczące wrastania drzew w linie energetyczne będziemy zgłaszali. 

Jeśli chodzi o sprawę połączenia dróg gminnych z drogą wojewódzką w ramach „Schetynówek”, 
Zarząd Dróg Wojewódzkich z filią w Żaganiu zadeklarował, że to zrobi do końca tygodnia. 
Musimy wykazać cierpliwość.  

Odnośnie wniosku pana Mirosława Wdowiaka dot. brakujących przęseł na placu zabaw przy ulicy 
Piaskowej – dzisiaj te przęsła zostały zdemontowane przez pracowników ZGKiM dlatego, że były 
połamane. W tym miejscu gdzie to przęsło było połamane zaspawaliśmy poprzeczkę i już nic złego 
się nie dzieje od strony ulicy Piaskowej, natomiast zaczęło się dziać od strony ogrodzenia stadionu. 
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W tej chwili nie mamy środków w budżecie, żeby zakupić nowe, jak znajdziemy środki to zrobimy, 
albo znajdziemy jakieś inne rozwiązanie, żeby plac był ogrodzony.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – również konieczna jest wymiana 
jednego przęsła pomiędzy szkołą podstawową a hala, te druty stanowią zagrożenie dla dzieci. 
Dlatego od razu sygnalizuję, bo jest niebezpiecznie.  

Pan Artur Mutwil – Radny – panie Burmistrzu, na skrzyżowaniu drogi Poniatowskiego z 
Syrokomli były prowadzone prace, była reperowana kostka, jest tam studzienka, którą się cały czas 
naprawia i po ostatniej naprawie jest dziura. Jeśli można byłoby coś z tym zrobić i przyjrzeć się 
kostce jak została naprawa wykonana i zabezpieczona studzienka.  

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – sprawdzimy to i 
uzupełnimy tłuczniem.  

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XXIV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 17  stron, ponumerowanych od 1 do 17. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1835. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
 
 
 


